
GRAU CRIMINOLOGIA - COMISSIÓ MIXTA 
ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ MIXTA DEL GRAU 

30 març 2022 
 
El dia 20 de març de 2022, el coordinador del Grau en Criminologia convoca 
reunió de la comissió mixta (Alumant-Professorat) del grau de Criminologia a 
celebrar el dia 30 de març de 2022, entre 15,30 i 17,30 hores amb el següent 
ordre del dia: 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la Sessió anterior (s’adjunta). 
  
2. Informe del Coordinador sobre el funcionament del segon semestre i canvis 
previstos pel curs 2022-2023 
  
3. Presentació i discussió enquestes del grau del primer semestre del curs 2021-
2022 
 
4. Debat sobre la puntualitat a les classes i normativa per implementar-ho 
  
5. Torn obert de paraules. 
 
 
El dia 30 de març es  realitza a la Sala de Juntes de la Facultat de Dret, la reunió 
programada a la que assisteixen les següents persones: Miquel Ribes (Delegat  
segon curs Doble Grau Criminologia+Dret), Daniela Rosalí (Delgada tercer curs 
Grau de Criminologia), Daniel Lamarca (Sotsdelegat tercer curs Grau de 
Criminologia), Andrea Roman (Delegada quart curs, Grau de Criminologia); 
Carlos Giménez (Sotsdelegat quart curs Grau de Criminologia); Berta Pujol 
(Delegada sisè curs Doble Grau Criminologia+Dret); Marc Ajenjo (Representat 
professorat Sociologia); Anna Meléndez (sotscoordinadora del Grau de 
Criminologia); María José Rodríguez (representant professorat Dret) i  Josep Cid 
(coordinador del grau de criminologia), que actua com a secretari en funcions de 
la Comissió Mixta.  Excusen la seva assistència: Esther de la Encarnación 
(Coordinadora del TFG); Sheila Fernández (Sotsdelegada primer Grau de 
Criminologia); Elena Garrido (Representant professorat Psicologia); Helena 
Mulero (Coordinadora de Pràcticum, Menció Prevenció i Seguretat); Laura 
Zurera (Coordinadora de Pràcticum, Menció Execució Penal) i  
 

1. Aprovació de l’acta de la Sessió anterior  

S’aprova l’acta de la sessió anterior 

 

2. Informe del Coordinador sobre el funcionament del segon semestre i 
canvis previstos pel curs 2022-2023 

En el seu informe el coordinador fa referència als següents aspectes: 

 



(i) Destaca la normalitat, exceptuant el tema de la vaga del passat 23 de març, 
en la que considera que la situació de coacció va incrementar respecte de 
passades convocatòries i fa referència al comunicat conjunt de condemna per 
part dels degans i directors de centres de la UAB. 

 (ii) Explica que es continua amb el programa experimental de tutories d’alumnat 
de primer. Indica que al final del semestre es farà una valoració, sobre la base 
dels comentaris de l’alumnat i dels tutors, de cara a millorar el programa el curs 
vinent. Per fer aquesta valoració es demanarà tant l’opinió del professorat com 
de l’alumnat. 

(iii) Comenta que es van realitzar de manera satisfactòria, amb alta participació, 
les enquestes de grau, assignatures i professorat. Expressa el seu agraïment a 
l’alumnat que les va completat i al professorat que va ajudar. I també a la 
investigadora Constanza Busquets que les ha explotat. 

(iv) Destaca la voluntat de la coordinació d’organitzar, en cooperació amb les 
professores de pràcticum, una jornada de “Estrategies d’Inserció professional en 
criminologia” amb exalumnes. 

(v) Fa referència a l’informe que ha presentat la prof. Laura Zurera en el que 
destaca el  funcionament normal del pràcticum i en el que s’excusa pels  retards 
puntuals que hi que hi ha hagut en la signatura dels convenis i  en el 
començament del pràcticum. A més, la prof. Zurera destaca en el seu informe 
que el feedback que està rebent de les entitats respecte de l’alumnat és positiu.  

(vi) Fa també menció a l’informe de la prof. Esther de la Encarnación sobre el 
desenvolupament del TFG, en el que destaca que 79 dels 86 alumnes matriculats 
han complert amb els terminis establerts en les presentacions parcials. Recorda 
en el seu informe la importància de portar el registre de les tutories i indica que 
es farà una sessió per preparar el funcionament de la preparació inicial. 

Respecte dels canvis previstos pel curs 2022-2023, fa referència a les següents 
qüestions: 

(i) Assenyala  que totes les assignatures de primer, segon i tercer passaran a 
tenir 3 seminaris, per millorar el funcionament del seminaris i fer més possible 
l’avaluació continua. 

(ii) Indica que és passarà a 12 setmanes efectives de classe per semestre, mes 
5 hores per activitats d’avaluació. 

(iii) Informa que per tal de millorar la gestió de les pràctiques i que a tothom faci 
les pràctiques desprès de la seva menció, el curs vinent les dues mencions (la 
d’Execució Penal i la de Prevenció i Seguretat) passaran a realitzar-se al primer 
semestre. La  Menció Execució Penal: 12-15,15 hores i la Menció de Prevenció 
i Seguretat: 15,30-18,45 hores. Durant el segon semestre es faran les pràctiques 
de les dues mencions. 



 (iv) Indica que es demanarà la  la introducció de una nova assignatura a la 
menció de Prevenció i Seguretat en Ciberseguretat, que ja hauria d’estar en  
vigor pel curs 2024-2025. 

(v) Explica la voluntat de planificar una sessió de trobada d’alumnat de 
criminologia, per la primavera del 2023. 

 

3. Presentació i discussió enquestes del grau del primer semestre del curs 
2021-2022 

 (i) El coordinador mostra els resultats que apareixen en la següent taula, relatius 
a la valoració mitjana del grau, en el primer semestre, del curs 2021-2022 

CURS VALORACIÓ 
Primer 7,2 
Segon 6 
Tercer 6,4 
Quart 6,9 

 

(i) Conclou que el retorn a la presencialitat ha estat ben valorat per l’alumnat i 
hem tornat a valoracions globals del grau, més ajustades al que era normal: en 
el grau. 

 (ii) Destaca també que l’atac informàtic no sembla que hagi tingut una 
repercussió molt negativa per part de l’alumnat, ja que no apareix molt com a 
punt negatiu a les enquestes. 

(iii) Destaca que la càrrega externa de treball a primer i segon segueix és, d’acord 
al que reporten els alumnes,  inferior a l’exigida  (15,1 i 16,6 hores setmanals). 
En canvi a tercer i quart sí que l’alumnat reporta una càrrega de treball que 
correspon a l’exigida per la càrrega de crèdits i, inclús, al curs de quart, superior 
a l’exigible. 

(iii) Finalment, comenta que un 28% de l’alumnat de primer reporta un nivell 
d’anglès baix, el que considera que  dona sentit a la divisió de seminaris per 
nivells que s’ha fet en aquest curs en l’assignatura de llenguatge criminològic. 

 

4.  Debat sobre la puntualitat a les classes i normativa per implementar-ho 

(i) El coordinador explica la decisió adoptada, a partir de la reflexió al Claustre 
de Professorat,  d’exigir la puntualitat de l’alumnat tant en el començament com 
en la finalització de les classes i no acceptar entrada a les classes una vegada 
aquesta hagi començat ni sortida abans de la seva finalització. 

(ii) En general, els delegats consideren que la norma és massa rígida i que, com 
a mínim, s’hauria d’acceptar l’entrada a la classe en casos de retard justificat. 
Desprès d’una discussió sobre els pros d’aquesta normativa (possibilitat de fer 
les classes sense interrupcions, rutina positiva per alumant) i els contres (rigidesa 



en casos de retard justificat) es conclou que en la reunió de claustre es plantejarà 
com a punt de l’ordre del dia la discussió de la normativa i la possibilitat de 
permetre l’entrada a l’aula en casos de retard justificat. 

 

5. Torn obert de paraules. 

 (ii) Es discuteix el tema de la càrrega de feina. Els delegats plantegen les 
següents qüestions. Es comenta que si es planifica molt la feina, no es dona 
suficient possibilitat al treball autònom de l’alumne. El coordinador comenta que 
les assignatures ja programen una part de treball autònom en les assignatures, 
per tal de preparar els exàmens. També es comenta, respecte de la càrrega de 
poques hores externes de l’alumnat de primer, que l’alumnat està poc acostumat, 
del batxillerat, a que existeixi tanta activitat externa. 

(ii) També en referència al tema de la dedicació de l’alumnat, el prof. Ajenjo, 
planteja la importància de fer una anàlisi més en profunditat de la base de dades, 
per veure si existeix molta desviació en la mostra. 

 (iii) En referència al tema de la puntualitat, els delgats demanen que puguin tenir 
participació en el claustre de professorat, amb veu però sense vot, o que com a 
mínim puguin presentar propostes per ser discutides al claustre de professorat. 
S’acorda que aquest tema també es plantejarà a la propera reunió de claustre 
de professorat. 

 (iv) La professora Rodríguez planteja que en algunes assignatures potser no es 
apropiat fer tres seminaris, ja que per algunes dinàmiques seguides als seminaris 
de les assignatures de Dret Penal, resulta millor dos seminaris. 

 

I sense més assumptes  a tractar s’aixeca la sessió, a les 17,30 hores del dia 30 
de mar del 2022. 

 

 

Josep Cid 

Secretari (en funcions) de la Comissió Mixta 

 


